

رئيس اللجنة العلمية

رئيس اللجنة العلمية بالمؤتمر

الدكتورة غلومن استشارية أولى في الطب النفسي، وأستاذة في معهد الدوحة للدراسات العليا وجامعة قطر، وأستاذة مشاركة في وايل كورنيل للطب - قطر. لها مشاركات وطنية ودولية في مجال الصحة النفسية. مناصبها السابقة: رئاسة خدمات الصحة النفسية في قطر، كان لها دور محوري في صياغة قانون الصحة النفسية، وإعداد أول استراتيجية وطنية للصحة النفسية، وتأسيس المؤتمر الدولي للصحة النفسية في قطر. وعملت كممثلة لدولة قطر لدى المكتب الإقليمي للشرق المتوسط التابع لمنظمة الصحة العالمية ومجلس التعاون الخليجي للصحة النفسية، بالإضافة إلى أدوار تنفيذية في المجلس العربي للاختصاصات الصحية والاتحاد العربي للأطباء النفسيين، وكانت الممثلة الإقليمية لمنطقة الشرق الأوسط في الجمعية العالمية للطب النفسي.



د. سهيله غلوم

رئيس اللجنة العلمية

Scientific Committee Chair

Dr. Suhaila A. H. Ghuloum, FRCPsych.

Senior Consultant in Psychiatry and a professor at the Doha Institute for Graduate Studies and Qatar University, as well as an Associate Professor at Weill Cornell Medicine-Qatar. She has contributed extensively to national and international mental health initiatives. Her previous roles include Head of Mental Health Services in Qatar, where she played a key role in drafting the Mental Health Law, developing the country's first National Mental Health Strategy, and founding the International Mental Health Conference in Qatar. She has also represented Qatar at the WHO Eastern Mediterranean Regional Office and the GCC Mental Health Council. In addition, she has held executive positions with the Arab Board of Health Specializations and the Arab Federation of Psychiatrists, and served as the Middle East Regional Representative for the World Psychiatric Association.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



د. هومان کشافارزی
Dr. Hooman Keshavarzi

مدير برنامج الماجستير بالآداب في علم النفس الاستشاري جامعة حمد بن خليفة - قطر، كما يعمل باحثاً زائراً في جامعة ابن خلدون - تركيا، وأستاذًا مساعدًا في معهد هارتفورد. المدير المؤسس لمركز خليل - أمريكا، وزميل أول في الجمعية الدولية لعلم النفس الإسلامي (IAIP).

Currently serves as the program director for the Master's in Counseling Islamic Psychology Program in HBKU, Qatar, is a visiting scholar for Ibn Haldun University, Turkey, and adjunct faculty at the Hartford Seminary. He is the founding director of the Khalil Center. He is also a senior fellow at the International Association for Islamic Psychology (IAIP).



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



د. محمد مخيمير
Dr. Mohammed Mukhaimer

أستاذ مساعد في علم النفس الإكلينيكي بمعهد الدوحة للدراسات العليا - قطر. وأخصائي نفسي معتمد من الجمعية البريطانية النفسية للعلوم النفسية ومعالج نفسي معتمد من الجمعية البريطانية للعلاجات السلوكية والمعرفية. عمل محاضر ومحترف تدريبي في برامج الدراسات العليا للعلاجات النفسية في المؤسسات الأكاديمية البريطانية.

Assistant Professor of Clinical Psychology at Doha Institute, Supervisor within the UK National Health Service (NHS) at the University of Cambridge Teaching Hospital. He previously held the position of Senior Specialist at a UK academic institute



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



د. عبد الناصر فخرو
Dr. Abdul Nasser Fakhro

الدكتور فخرو أستاذ مشارك في كلية التربية بجامعة قطر. يتمثل نطاقه في تطوير برامج إبداعية. حصل على درجة الدكتوراه من كلية التربية - جامعة برمونغهام بالمملكة المتحدة.

يقوم بتدريس العديد من المقررات الدراسية في مستوى البكالوريوس والدراسات العليا. له أكثر من 50 كتاباً وبحثاً منشورة باللغتين: العربية والإنجليزية في مجالات عالية التأثير.

Associate Professor at the College of Education, Qatar University. His work focuses on developing creative programs PhD from the College of Education at the University of Birmingham, United Kingdom.

He teaches various courses at both the undergraduate and graduate levels. He has authored over 50 books and research papers published in both Arabic and English in high-impact journals.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



أ. حسين عليان
Mr. Husesein Elayan

السيد حسين العليان، مختص في الصحة النفسية - تكامل المجتمع والبحث، يساهم في تطوير علوم الصحة النفسية من خلال الابتكار الإكلينيكي، والبحث العلمي، والدعوة إلى قضايا الصحة النفسية. يدمج الفنون التقليدية ضمن برامج التأهيل، ويقود جهود التفاعل المجتمعي عبر فرق عمل متعددة التخصصات، ويسهم في تطوير الأبحاث حول النماذج العلاجية التكاملية.

Mr. Hussein, a leading mental health specialist, advances mental health sciences through clinical innovation, research, and advocacy. He integrates traditional arts into rehabilitation practices, drives community engagement via multidisciplinary teams, and contributes to research on integrative therapeutic models.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



د. شريفة العمامي
Dr. Sharifa Alemadi

المدير التنفيذي لمعهد الدوحة الدولي للأسرة، ومعالجة نفسية معتمدة في مجال الإدمان والعلاج الأسري. تحمل درجتي الماجستير والدكتوراه في الإرشاد الزوجي والأسري من جامعة مانشستر متروبوليتان، وحائزة على جائزة التميز العلمي البلاتينية (2009). لها إسهامات بحثية ومهنية واسعة، وقد شغلت مناصب قيادية في مؤسسات اجتماعية بارزة، وتشارك في عضوية عدد من اللجان الوطنية والدولية المعنية بشؤون الأسرة والإدمان وحقوق الفئات المستضعفة.

The Executive Director of the Doha International Family Institute is a certified psychotherapist specializing in addiction and family therapy. She holds both a Master's and a PhD in Marriage and Family Counseling from Manchester Metropolitan University and is a recipient of the Platinum Award for Scientific Excellence (2009). With extensive research and professional contributions, she has held leadership positions in prominent social institutions and is an active member of several national and international committees concerned with family affairs, addiction, and the rights of vulnerable groups.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



د. أميرة الخراز
Dr. Ameera Alkharaz

استشارية الطب النفسي في مؤسسة حمد الطبية في قطر. أكملت تدريب البورد في الطب النفسي في مؤسسة حمد الطبية، وتحمل شهادة البورد العربي في الطب النفسي، كما أكملت زمالة في تحسين الجودة وسلامة المرضى من معهد تحسين الرعاية الصحية. وهي مستشارة ومدربة معتمدة في مجال التحسين.

Dr. Ameera Al-Kharaz is a Consultant Psychiatrist at Hamad Medical Corporation, Qatar. She completed her psychiatry board training at HMC, holds Arab Board certification in Psychiatry, and completed a fellowship in Quality Improvement and Patient Safety from the Institute for Healthcare Improvement. She is a certified Improvement Advisor and Coach.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



حاصلة على درجة البكالوريوس في علم النفس من جامعة قطر، ودرجة الماجستير في علم الأعصاب الإدراكي من جامعة ريدنغ. تعمل حالياً كمساعد باحث في معهد البحوث الاجتماعية والاقتصادية المسحية (SESRI) في جامعة قطر.

She holds a BA in Psychology from Qatar University and an MSc in Cognitive Neuroscience from the University of Reading. She currently works as a Research Assistant at the Social and Economic Survey Research Institute (SESRI) at Qatar University.”



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



أ. رؤى العطيفي
Ms. Roaa Elotify

السيدة رؤى العطيفي أخصائية نفسية في مركز آمنة الطبي (AMC) في الدوحة. حاصلة على شهادة العلاج المعرفي السلوكي (CBT) من الجمعية المصرية للعلاج المعرفي السلوكي (EACBT)، وتحمل درجة الماجستير في علم النفس الإكلينيكي. مؤسسة ورئيسة فرع علم النفس في رابطة خريجي جامعة قطر. بالإضافة إلى ذلك، شاركت في تأليف فصل بكتاب علم النفس الإسلامي حول العالم، الصادر عن الجمعية الدولية لعلم النفس الإسلامي (IAIP). عضو لجنة المؤتمرات والملتقيات بكلية علم النفس الإسلامي بتركيا (FIP). عضو إداري في العالمية لطلبة علم النفس الإسلامي (ISIP).

Ms. Roaa Elotify is a psychologist at Amna Medical Center (AMC) in Doha. CBT-certified by the (EACBT) in Egypt. She holds a master's degree in clinical psychology. The co-founder and president of the Psychology Chapter at the Qatar University Alumni Association. Additionally, she is a co-author of a chapter in the book Islamic Psychology Around the Globe, published by (IAIP). Member of the Conferences and Forums Committee at the College of Islamic Psychology -Turkey (FIP). Administrative Member of the International Students of Islamic Psychology (ISIP).



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

أعضاء اللجنة العلمية Scientific Committee Members



أ. لينة نور
Ms. Lina Nour

السيدة لينة نور أخصائية نفسية تعمل ضمن خدمة الصحة النفسية للأطفال والمرادهقين في مؤسسة حمد الطبية (HMC). تحمل درجة الماجستير في علم النفس الإكلينيكي، وهي مؤسسة ونائبة رئيس فرع علم النفس في رابطة خريجي جامعة قطر. كما حصلت على دبلوم في العلاج السلوكي المعرفي (CBT) عبر هيئة الخدمات الصحية الوطنية (NHS) في كامبريدج.

Ms. Lina Nour is a Clinical Psychologist with the Child and Adolescent Mental Health Service (CAMHS) at HMC. She holds a Master's degree in Clinical Psychology and is the Co-Founder and Vice President of the Psychology Chapter at the Qatar University Alumni Association. She has also received CBT-based training through the Cambridge NHS.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch

منسقو اللجنة العلمية Scientific Committee Coordinators

تعمل اختصاصية نفسية للأطفال والمرأهقين في مؤسسة حمد الطبية لأكثر من ست سنوات، وتهتم بالبحوث العلمية والتطبيقية التي تساهمن في تطوير الممارسات النفسية. تسعى لرفع الوعي المجتمعي من خلال مشاركاتها التطوعية الفاعلة، وتحرص على دمج الخبرة الإكلينيكية بالمعرفة العلمية، كما تهتم بالمؤتمرات والورش العلمية التي تعزز المعرفة وتنمي الخبرات وتسهم في التطوير المهني المستمر.

She is a child and adolescent psychologist at Hamad Medical Corporation with over six years of experience. She is interested in scientific and applied research and actively volunteers to raise community awareness. She values conferences and workshops that enhance knowledge and support integrating clinical practice with scientific insight.



أ. عهود اليهري
Ms. Ahood Alyahri

أخصائية نفسية في مركز الحماية والتأهيل، تقدم الدعم النفسي للأطفال والنساء المعنفات. تتركز اهتماماتها البحثية حول السلوك العدوانى والسمات الشخصية، وقد نشرت لها دراسات علمية في هذا المجال.

Psychologist at the Protection and Rehabilitation Center, providing psychological support to children and abused women. Her research interests focus on aggressive behavior and personality traits, with published studies in this field.



أ. هنادي الدوس
Ms. Hanady Eldous

منسقو اللجنة العلمية Scientific Committee Coordinators

حاصلة على شهادة الماجستير في علم النفس الاجتماعي من معهد الدوحة للدراسات العليا، وبكالوريوس في علم الاجتماع وعلم النفس من جامعة قطر. تعمل رئيس قسم الحماية الأسرية في إدارة الحماية الاجتماعية التابعة لوزارة التنمية الاجتماعية والأسرة، لديها خبرة بحثية جيدة جداً بحكم التخصص والدراسة. تتمحور اهتماماتها البحثية في مجال القوالب النمطية والأحكام المسبقة، والعنف ضد المرأة، وإلقاء اللوم على الضحية.

She holds a Master's degree in Social Psychology from the Doha Institute for Graduate Studies and a Bachelor's degree in Sociology and Psychology from Qatar University. She currently serves as the Head of the Family Protection Department at the Social Protection Administration under the Ministry of Social Development and Family. With a strong research background due to her academic specialization, her research interests focus on stereotypes and prejudice, violence against women, and victim-blaming.



أ. بتول الجبر
Ms. Batol Al-jabor

أخصائية نفسية متدرية في مركز الحماية والتأهيل الاجتماعي أمان، احاصلة على بكالوريوس في علم النفس مع تخصص فرعي في الإحصاء من جامعة قطر. مسؤولة اللجنة الإعلامية في فرع علم النفس - رابطة خريجي جامعة قطر. تهتم بدمج تحليل البيانات والممارسات المبنية على الأدلة لفهم أعمق للعمليات النفسية، مع التركيز على التقييمات النفسية والجوانب الانفعالية والمعرفية.

Psychology Intern at Aman Center | BA in Psychology, Minor in Statistics
Qatar University.

Media Committee Head – Psychology Chapter, QU Alumni Association
Interested in integrating data analysis and evidence-based approaches to better understand psychological processes, with a focus on assessments and emotional-cognitive dynamics.



أ. رودينا مسعود
Ms. Rodayna Massoud

منسقو اللجنة العلمية Scientific Committee Coordinators

عضو منسق في اللجنة العلمية لمؤتمر التكامل بين علم النفس والعلوم الأخرى، وعضو نشط في فرع علم النفس برابطة خريجي جامعة قطر.

تحمل درجة البكالوريوس في علم الاجتماع مع تخصص فرعي في علم النفس من جامعة قطر.

تهتم بالتربيـة النفـسـية، والصـحة النفـسـية المـجـتمـعـية، والتنـمـيـة البـشـرـيـة، وتسـعـى لـتوـظـيف عـلـمـ الـنـفـسـ فيـ تمـكـينـ الأـفـرـادـ وـتعـزيـزـ العـلـاقـاتـ الأـسـرـيـةـ وـرـفـاهـ المـجـتمـعـ.



أ. منيرة الهلال
Ms. Muneera Al Helal

A coordinating member of the Scientific Committee for the Conference on Integrating Psychology with Other Sciences, and an active member of the Psychology Chapter at the Qatar University Alumni Association.

She holds a Bachelor's degree in Sociology with a minor in Psychology from Qatar University. Her interests include psychological education, community mental health, and human development, aiming to apply psychology in empowering individuals, strengthening family bonds, and enhancing societal well-being.



Psychology QuAlumni chapter



Psy_chch@qu.edu.qa



@Psy_chch